
 

 

 

13. 2. 2024 ve 13:00 hod., kancelář místostarosty města Bystřice n. P. 

Přítomní: 

• 7 zástupců členských obcí (Ing. Emil Ondra – Bystřice nad Pernštejnem, Ing. Miroslav 

Prudký – Rovečné, Libor Pokorný – Rožná, Vlastimil Tvarůžek – Strážek, PaedDr. Šárka 

Kunčíková – Štěpánov nad Svratkou, Ladislav Stalmach – Vír, Josef Vícha – Ždánice) 

 

Program 

 

 

1. Zahájení  

2. Hospodaření MB – rozpočet na rok 2024 (již schválený), SZIF – oznámení o výši dotace 

3. Příprava členské schůze – termín, místo, hosté, návrh darovací smlouvy pro Kumšt, schválení Hodnotící 

zprávy MA21 za rok 2023, schválení Plánu zlepšování MA21 na rok 2024 

4. Majetek MB – údržba a oprava současného vybavení na nadcházející sezónu, pojištění vybavení do 

budoucna? 

5. Mikroregionální akce: a) BČD – účast obcí a škol na akci, podání žádosti o dotaci KV, reklamní spolupráce 

s EG.D, zajištění výtisků dětských časopisů, objednávka knih na akci; b) dětská umělecká soutěž (14. ročník) – 

téma: Pestrý život na naší škole, termíny, výstava v Jihlavě - spolupráce při přípravě; c) MA21 – akce Putovní 

letní kino, podání žádosti o dotaci KV, oslovení obcí v rámci účasti (březen 2024); d) Nositel tradic Bystřicka 

2024 – příjem nominací do 29.2.2024; e) Hry bez hranic – termín: 14.9.2024, Písečné – podání žádosti o dotaci 

7. Diskuse a další organizační záležitosti: a) společný nákup elektřiny a plynu na rok 2025; b) GDPR v roce 

2024-25; c) noviny Bystřicko – počet výtisků na rok 2024; d) omalovánky první pomoci – Český červený kříž; 

e) akce ,,Čistá Vysočina“; f) návštěva ZMOVR v roce 2024, g) COOP Velké Meziříčí – zkušenosti obcí 

(samoobslužné prodejny) 

8. Závěr jednání 

 

 

 

 

 

 

Schůze předsednictva se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášeníschopná, viz. prezenční listina. 

 

 

 

Zápis ze schůze předsednictva Mikroregionu Bystřicko 

č.2/24 

 



 

Z Á P I S 

1. Zahájení 

 

 Libor Pokorný, předseda MB, zahájil schůzi předsednictva v 13:05 hodin a přivítal všechny přítomné 

členy předsednictva. 

 Následně všechny seznámil s programem zasedání a dal hlasovat o jeho schválení. Program byl 

jednohlasně schválen. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 
 

 

2. Hospodaření MB 
 

• Rozpočet na rok 2024 

Na listopadové schůzi dne 27.11.2023 byl již schválen Rozpočet MB na rok 2024 (příloha č. 1). Rozpis 

jednotlivých položek je tedy již obsažen v zápise ze zmiňované členské schůze. 

Paní Dočkalová dále poukázala na rozpočtovou změnu č.1 (příloha č. 2), která byla schválena 

předsednictvem MB již dne 11.1.2024. Uvedená změna zaznamenávala úpravu položek 8115 (snížení 

zůstatku z minulého roku) a 4113 (výplata dotace SZIF v roce 2024). Na straně výdajů bylo pak 

zaznamenáno navýšení položek 5901 (rezervy) a 5492 (dary pro FO). 

 

 

• SZIF – oznámení o výši dotace 

Ze strany SZIFu, v rámci dotace ,,Mobilní zařízení pro kulturní akce Mikroregionu Bystřicko“, nám 

bylo v druhé polovině měsíce ledna zasláno Oznámení o výši dotace. Pro uvedený projekt byla tedy již 

schválena dotace ve výši 266 749 Kč, která bude Mikroregionu v dohledné době proplacena na účet 

ČNB. 

 

• Dílčí přezkoumání hospodaření DSO Mikroregion Bystřicko za rok 2023 

Předsednictvo bylo obeznámeno s termínem kontroly hospodaření svazku, který se uskuteční dne 

15.3.2024 v Rozsochách, kde sídlí účetní Mikroregionu Bystřicko, paní Jarošová. O výsledku kontroly 

budou tedy obce informovány na dalším jednání členské schůze. 

 

 

3. Příprava členské schůze 
 

• Termín, místo, hosté 

Na schůzi předsednictva se stanovil termín členské schůze na čtvrtek 14. 3. 2024 od 16:00 hodin.  

Místem konání bude zasedací místnost MěÚ Bystřice nad Pernštejnem.  

Dalším bodem jednání byli hosté členské schůze. Přítomní starostové navrhují pozvat na jednání pana 

Nykodýma z odboru dopravy a silničního hospodářství, který by obcím objasnil změnu agendy týkající 

se místních komunikací. Dále byla navržena také účast paní Volavkové z Kraje Vysočina, která 



Mikroregion žádala o účast na březnové členské schůzi, a to v rámci problematiky společného 

financování sociálních služeb v rámci Kraje Vysočina.  

Účast na členské schůzi již potvrdila paní Zemanová z MAS Zubří země, která by přítomné informovala 

o 1. výzvě SZP (Společná zemědělská politika – dříve Program rozvoje venkova). 

Paní Dočkalová dále prověří možnost účasti paní Slezákové, která již v minulém roce upozornila na 

změnu v oblasti výběru daně z nemovitostí. Účast hostů bude tedy ještě potvrzena v oficiální pozvánce. 

Na plánované schůzi bude mj. projednávána darovací smlouva pro Kumšt, Hodnotící zpráva MA21 za 

rok 2023 a Plán zlepšování MA21 na rok 2024. V rámci schůze proběhne také schválení Návrhu 

Nositele tradic Bystřicka pro rok 2024. 

 

 

4. Majetek MB 

V průběhu měsíce ledna a února došlo k opravě skákacích hradů vlastněných MB. Opravy se nakonec 

podařilo zajistit u společnosti Kubíček Factory s.r.o., jejíž provozovna se nachází v Černé Hoře u 

Boskovic. Celková částka za opravy činila cca 21 600 Kč, z čehož cca 4 tis. Kč byly následně 

přeúčtovány firmě (v rámci reklamace), která dodala špatné rozměry náhradních dílů (kluzné plochy a 

schůdků pro hrad Indián). Tyto díly musely být tedy ještě upraveny dle potřebných rozměrů, aby je bylo 

možné užívat. 

V rámci schůze se řešila také možnost pojištění majetku MB. Většina starostů se ale přiklonila k názoru, 

že v rámci situací nastalých již v minulosti, by se pojistka na dané nehody stejně nedala uplatnit. 

Z tohoto pohledu vidí tedy pojištění majetku za bezpředmětné.  

 

5. Mikroregionální akce 

 

• Bystřicko čte dětem 

Do letošního 17. ročníku akce Bystřicko čte dětem se prozatím přihlásilo 23 subjektů, kteří plánují 

zrealizovat celkem 72 čtení v období od 1.2. do 30.4.2024. 

V lednu 2024 podal Mikroregion Bystřicko žádost o krajskou dotaci ,,Bavíme se na Vysočině“. 

Aktuálně tedy čekáme na její výsledek. Akce BČD je ale letos realizována i za cenu nejistoty schválení 

dotace ze strany KV. Toto stanovisko bylo již odsouhlaseno na jednání členské schůze ze dne 

27.11.2023. 

Paní Dočkalová přítomné informovala také o zaslání žádosti v rámci finančního příspěvku od 

společnosti EG.D,  a dále o objednávce knih a zajištění časopisů poskytovaných v rámci akce. 

 

• Dětská umělecká soutěž 

Ke konci měsíce ledna byl vyhlášen 14. ročník dětské umělecké soutěže na téma ,,Pestrý život na naší 

škole“. Termín zaslání soutěžních prací mají školy, obce i jednotlivci stanoven do 3.5.2024.  

V současné době také probíhá sběr informací od obcí a vzdělávacích institucí na našem území, které 

jsou potřebné k přípravě výstavy v Kongresové budově Kraje Vysočina s názvem ,,Školství a vzdělávání 

na Bystřicku aneb Vzdělané Bys-3-cko“. Tato výstava bude probíhat v měsíci dubnu 2024.  

 



• Putovní letní kino  

V měsíci lednu podal MB opětovně žádost o krajskou dotaci - MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ V 

KRAJI VYSOČINA. Aktuálně byla dotace již schválena a nyní čekáme na zaslání smluv k podpisu ze 

strany KV. Oslovení obcí v rámci účasti na akci a rezervace dané aparatury proběhne na přelomu měsíce 

února a března. 

 

• Nositel tradic Bystřicka 

Příjem nominací na nového Nositele tradic Bystřicka pro rok 2024 je aktuálně otevřen do konce února, 

tj. do 29.2.2024. Neúspěšné nominace z minulých let jsou i nadále vedeny v zásobníku nominací pro 

případné udělení zmiňovaného titulu. Jejich přehled byl zveřejněn v lednovém vydání novin Bystřicko. 

 

• Hry bez hranic  

Termín letošních Her bez hranic byl stanoven na 14.9.2024. Pořadatelskou obcí se stala obec Písečné, 

která již také podávala žádost o krajskou dotaci na zmiňovanou akci.  

Podrobnější informace zazní v rámci jednání členské schůze, kde bude mj. také stanoven termín 

organizační porady, která se koná pravidelně v měsíci červnu. 

 

6. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

• Společný nákup elektřiny a plynu na rok 2025 

V rámci dnešní schůze předsednictva MB byly posuzovány cenové nabídky od společností EPET, E.ON, 

Energie2 (u elektřiny) a dále také od společností Innogy a Energie2 (v rámci nákupu plynu). Z důvodu 

aktuálně se snižujících cen se předsednictvo rozhodlo cenovou nabídku na rok 2025 akceptovat, a to 

konkrétně u našich současných dodavatelů pro rok 2024, tj. E.ON (elektřina) a Energie2 (plyn). 

Zúčastněné obce budou tedy o konečných cenách jednotlivých společností informovány v samostatném 

e-mailu. 

 

• GDPR v roce 2024-25 

Na základě dohody s panem Šnekem, pověřencem pro ochranu osobních údajů, dojde od 1.7.2024 ke 

snížení požadované částky za službu GDPR. Od tohoto data by měly být nově hrazeny panu Šnekovi 

výdaje v rámci odpovídajících školení a náhrad za cestovné (i v rámci hromadného školení pro obce). 

Podle zákonů a nařízení je školení GDPR nutné pouze v případě novinek a kontroly ze strany pověřence. 

Podrobnosti k dané problematice budou ještě řešeny na nejbližším jednání členské schůze. 

 

• Noviny Bystřicko 

Obce měly možnost do 15.11.2023 nahlásit změnu počtu kusů novin Bystřicko na rok 2024. Jejich 

aktuální počet v letošním roce činí tedy 3 465 ks (pouze za obce MB). 

 

 

 



• Omalovánky první pomoci 

Na Mikroregion Bystřicko se obrátila společnost IV. Nakladatelství s.r.o., která se zabývá vydáním 

publikace ,, Omalovánky první pomoci“ pro Český červený kříž.  Jde o osvětově – preventivní projekt, 

který seznamuje malé děti se základy první pomoci, v němž se děti nenásilnou a hravou formou na jedné 

straně učí, jak pomoci zraněnému a na druhé straně také tomu, jak zraněním předcházet. 

Vydání publikace na našem území (duben 2024) a její distribuci umožňuje podpora společností, které v 

ní uveřejní svou firemní prezentaci. Publikace je následně bezplatně distribuována do školek, škol a 

dalších institucí pracujících s dětmi. Společnost se tedy obrátila na Mikroregion v rámci finanční 

podpory, a to zakoupením reklamy ve zmiňované publikaci. 

Předsednictvo MB bylo před jednáním členské schůze seznámeno s informacemi i ceníkem za danou 

prezentaci. Předseda MB dal tedy hlasovat o dané finanční podpoře. Návrh byl ale zamítnut. 

Hlasování:  Pro: 0     Proti: 7     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

• Akce Čistá Vysočina 

Paní Dočkalová přítomným starostům sdělila informace týkající se akce Čistá Vysočina (viz plakát – 

příloha č. 3). V letošním roce proběhne sběr odpadu v termínu od 8.4. do 21.4.2024. Kancelář MB bude 

opět kontaktním místem k vyzvedávání pytlů a vest určených k akci (termín výdeje: 2.4. - 5.4.2024). 

Zúčastněné subjekty bude MB kontaktovat již osobně, po obdržení kompletního seznamu ze strany KV. 

 

• Návštěva ZMOVR v roce 2024 

V rámci předsednictva byly navrženy různé termíny návštěvy, které budou dále projednány se zástupci 

ZMOVR. V letošním roce je hostující ZMOVR, tudíž by se tentokrát naši zástupci vydali na Slovensko. 

Tento bod bude ještě otevřen v rámci jednání členské schůze dne 14.3.2024.  

 

• COOP Velké Meziříčí 

V posledním bodu jednání informoval předseda MB o schůzce s COOPem v rámci automatizace 

prodejny, kterou v obci zvažovali. Na základě získaných informací i průzkumu trhu nakonec upustili od 

její realizace. Tento bod bude ještě otevřen v rámci jednání členské schůze dne 14.3.2024.  

 

Pan Tvarůžek, starosta městyse Strážek, na závěr jednání sdělil poznatky plynoucí z jednání ve Žďáře 

nad Sázavou týkající se VDV, které mohou být případně ještě řešeny v rámci diskuze na členské schůzi. 

Dále informoval také o studentce Vysoké školy polytechnické Jihlava, která oslovila městys v rámci 

zajištění odborné praxe v délce 15 týdnů (600 hodin). Dle přítomných by studentka mohla vykonávat 

praxi v kanceláři Mikroregionu Bystřicko, kde by po úvodním zaškolení pomáhala paní Dočkalové 

s obsáhlou agendou a přípravou mikroregionálních akcí. Další postup v dané věci bude řešen již 

individuálně. 

 

 

 

 



6.  Závěr jednání 

• Předseda L. Pokorný poděkoval všem za účast na druhé schůzi předsednictva v roce 2024 a následně ji 

ukončil.  

 

 

 

 

   ………………………………………. 

    předseda Mikroregionu 

           Libor Pokorný 

 

Zapsala:  

 

 

…………………………………….... 

      Jitka Dočkalová  


